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نباید به  این تماشاگر خرده گرفت
مظاهر گودرزی

یک جامعه شناس می گوید: 
و  بــزرگ  »هنرپیشــه های 
معروف اروپایی قبل تر به ایران 
رفت وآمد داشتند اما سال هایی 
هســت که هیچ وقت به ایران 
این رفت وآمدها  اگر  نمی آیند، 
تکرار می شــد هیجان حضور 
چهره هــای معــروف در هنر، 
ســینما و ورزش برای مردم تکراری و عادی می شد.«  کریستیانو رونالدو، آقای 
گل فوتبال جهان در رده ملی به ایران رسید، کاروان تیم فوتبال النصر عربستان 
که این فوتبالیست پرتغالی را در اختیار دارد وارد تهران شد. در روزهای گذشته 
حواشــی زیادی برای حضور رونالدو در ایران درست شد، شاید نمونه گل درشت 
آن پیشنهاد عزت الله ضرغامی، وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
به مهاجم ســابق رئال مادرید بود، »رونالدو در ایران ایتا و بله نصب کند.« دامنه 
این حواشــی از محدودیت اینترنت در ایران و ظرفیت اتصال به رومینگ جهانی 
گذشت تا به دیروز رسید، روز استقبال از ستاره فوتبال، چندان دور از انتظار نبود 
که هواداران رونالدو نخواهند او در ایران احساس تنهایی کند، برای همین مسیر 

عبور اتوبوس تیم النصر عربستان در محاصره آن ها درآمد.
امــا کار به همین جا ختم نشــد، عده ای هم مقابل محــل اقامت تیم النصر 
منتظر ستاره شان بودند، تصاویر منتشر شده از اطراف هتل نشان می داد چه طور 
هواداران رونالدو سعی می کردند خودشان را از تپه های اطراف به هتل برسانند، 
اما شــاید چیزی عجیب تر از این نبود که گروهی از آن ها وارد لابی هتل شدند، 
طوری کــه علی اصغر امیری، مدیر هتل محل اقامــت تیم النصر گفت: »ازدحام 
جمعیت باعث شده فضای سبز، درها و بخش هایی از ورودی هتل آسیب ببیند.«
اتفاقات استقبال از رونالدو در ایران سبب ساز واکنش های زیادی شد، عده ای 
آن را طبیعی دانســتند و برخی هم رفتار هواداران را ناشایست، دراین باره فیاض 
زاهد، اســتاد دانشگاه و تحلیلگر سیاسی اجتماعی می گوید: »من نام این را آبرو 
ریزی نمی گذارم، معتقدم جز لحظه ورود به لابی هتل که معمولاً در دنیا مرسوم 
نیســت توجه طرفدارها و تشویق بازیکنی مانند رونالدو برای کسانی که فوتبالی 
هســتند خیلی پدیده ناشناخته نیست.« اما او توضیحات بیشتری هم می دهد: 
»پدیده استقبال از ستاره ها در دنیا پدیده عجیبی نیست، خواننده ها و ورزشگاران 
همه جای دنیا طرفداران پروپاقرصی دارند، در کشورهایی مانند برزیل، آرژانتین 
کلمبیا، ایتالیا، اســپانیا، پرتغال این تب بالاتر اســت، حتی در کشــوری مانند 
انگلستان تا ســال ها قبل آن ها با پدیده طرفداران فوتبالی ساختارشکن مواجه 
بودنــد. بنابراین طبیعی اســت بازیکنی در حد کریس رونالدو یا لیونل مســی 
هرجایی که بروند چنین استقبالی را داشته باشند.« سعید معدنی، جامعه شناس 
هم نظر مشابهی دارد، او به خبرآنلاین میگوید: »اگر خاطرتان باشد مرگ مارادونا 
جهان را لرزاند و حتی در یکی از شــهرهای ایران فردی برای او ســنگ قبر هم 
درســت کرده بود، فوتبال یک پدیده مدرن است و این افراد اسطوره های مدرن 
هستند، نتایج تحقیق یک جامعه شناس در اروپا نشان می داد که فوتبال در این 
قاره دارد جایگزین مذهب می شود و مردم به جای این که یکشنبه ها کلیسا بروند 
به استادیوم فوتبال می روند، لذا بخشی از رفتار این تماشاگران طبیعی است.« او 
ادامه می دهد: »اما در جامعه ما از آن جایی که مراودات کم شده است وقتی یک 
فوتبالیست معروف وارد کشور می شود مانند یک استثنا است.« فیاض زاهد با اشاره 
به نکته ای مشابه صحبت های خود را درباره رفتار دیروز هواداران رونالدو در ایران 
این گونه ادامه می دهد: »در مورد ایران این استقبال یکم متفاوت تر می شود، آن هم 
به دلیل این که تماشــاگران ایرانی با محرومیت های بیشتری روبه رو هستند، برای 
این که جامعه ایران یک جامعه غیربین المللی است و اساساً پدیده های بین المللی در 
ایران خیلی سابقه ندارد، درباره این مسائل به دور ایران دیواری کشیده شده است، 
نه کنســرت های بزرگ در کشور برگزار می شود، نه هنرپیشه های معروف به ایران 
می آیند و نه تیم ها و باشگاه های معروف به ایران سفر می کنند، این خودش به نوعی 
احســاس دور افتادگی و طردشدگی اجتماعی و بین المللی ایجاد می کند.« سعید 
معدنی با بیان این که »ما نباید با اســتناد به این رفتارها گمان کنیم جامعه نیمه 
متمدنی داریم.« درباره نوع اســتقبال هواداران فوتبال به ویژه دوستداران رونالدو 
می گوید: »در جامعه ما چون جوان ها تفریح و تنوع ندارند استقبال از رونالدو مانند 
اتفاقات دیروز می شود، توجه کنید در این سال ها هیچ وقت یک خواننده معروف و 
محبوب خارجی به ایران نیامده است، هنرپیشه های بزرگ و معروف اروپایی قبل تر 
به ایران رفت وآمد داشتند اما سال هایی هست که هیچ وقت به ایران نمی آیند، اگر 
این رفت وآمدها تکرار می شــد هیجان حضور چهره های معروف در هنر، ســینما 
و ورزش برای مردم تکراری و عادی می شــد، اما امــروز محدودیت وجود دارد و 
هرازگاهی یک چهره معروف به ایران می آید لذا اتفاقات دیروز در استقبال از رونالدو 
طبیعی بود.« همان طورکه گفته شد شاید نقطه پر بحث حواشی دیروز ورود عده ای 
به لابی هتل محل اقامت تیم النصر بود، معدنی دراین باره می گوید: »عوامل باید از 
قبل پیش بینی می کردند که آدم مهم و معروفی دارد وارد ایران می شــود تا مانع 
بروز این اتفاق شوند.« زاهد هم درخصوص علل حواشی به بخشی دیگر از عوامل 
اشاره می کند، او می گوید: »بخش دیگر ماجرا به فقدان تدابیر برمی گردد، به نظر 
می آید در سالگرد حوادث شهریور سال گذشته قدرت و فکر و ذهن نیروهای پلیس 
همگی جای دیگری بود، درغیر این صورت اگر از قبل فرودگاه را تخلیه می کردند 
و مســیرهای خاصی را برای عبور تیم النصر تعریف می کردند این مسائل بوجود 
نمی آمد، چطور می شد به این مسئله فکر نکنند که امکان دارد تماشاگران جوان و 
علاقه مند برای تشویق فوتبالیستی که دوستش دارند در اطراف هتل تجمع کنند؟ 
این بی تدبیری بود. البته ورود به لابی هتل چهره کار را زشت کرد اما نباید خیلی 

هم به این تماشاگران خرده گرفت.«

به تعطیلی های پی در پی لیگ عادت نداریم
فوتبال  تیــم  ســرمربی 
تراکتور به انتقاد از تعطیلات 
لیــگ پرداخت. بــه گزارش 
فارس، پاکو خمز در نشست 
خبــری پیــش از بــازی با 
هوادار، اظهار داشت: تراکتور 
شــرایط خوبی دارد. ما که از 
به  آمده ایم،  دیگری  کشــور 
تعطیلی هــای پی در پی لیگ عادت نداریم. ســعی می کنیــم تعطیلات را با 
تمرینات و اســتراحت پشت ســر بگذاریم. وی با بیان اینکه به خوبی تمرین 
کرده ایم، افزود: 2 برد پشــت سر هم اعتماد به نفس بازیکنان را افزایش داده 
و فردا بازی ســختی داریم.  ســرمربی تراکتور در خصوص ممنوعیت حضور 
تماشــاگران در دیدار با هوادار، گفت: نمی دانم چرا بعضی اوقات بازی ها بدون 
حضــور هواداران برگزار می شــود. به همین دلیــل در این خصوص صحبت 
نمی کنــم. وی در خصوص میزان شــناختش از رقیب، اظهار داشــت: دیدار 
سختی خواهد بود. هوادار تیم جنگنده ای است و با نفرات زیاد به خوبی دفاع 
می کند. می خواهیم فوتبال خوبی انجــام بدهیم و نهایت تلاش مان را به کار 
بگیریم. رقیب به خوبی توپ را از خط دفاع به حمله انتقال می دهد و عملکرد 
خوبی روی ضربات کاشــته دارد. ما باید با حداقل اشتباه، تمرکز بالا و تصمیم 
گیری سریع اجازه ندهیم تیم رقیب روزنه های دفاعی اش را ببندند. باید بازی 
فوق العاده ای انجام دهیم. خمز در مورد محرومان و مصدومان تیمش، گفت: 

امیر ابراهیم زاده تنها مصدوم تراکتور است.

کاروان ورزشی ایران وارد هانگژو شد
گروه  بزرگتریــن 
ورزشــی  کاروان 
اعزامــی ایــران بــه 
آســیایی  بازی هــای 
وارد   2۰22 هانگــژو 

دهکده بازی ها شد.
به گزارش ایســنا، 
رشته های  نمایندگان 
ژیمناستیک، هندبال، دوچرخه سواری پیست و کوهستان، بوکس، تیراندازی، 
تکواندو، شمشیربازی، ووشــو، تنیس، شنا، جودو، بسکتبال سه نفره به همراه 
گروه دوم پزشــکی جهت شرکت در مسابقات خود در بازی های آسیایی وارد 
دهکده ورزشــکاران بازی های آسیایی هانگژو شدند. بازی های آسیایی هانگژو 

به صورت رسمی از ابتدای مهرماه سال جاری آغاز می شود.

نگاه

اخبارکوتاه

قدرت نمایی ملی پوش وزنه بردار فوق ســنگین ایران در 
مسابقات جهانی ریاض و یک ســال قبل از المپیک، زنگ 

خطر را برای مدعیان به صدا درآورد.
به گــزارش ایرنا، پیکارهای وزنه برداری قهرمانی ســال 
2۰2۳ عربســتان با کسب عنوان سوم تیمی ایران در شهر 
ریاض به پایان رســید. در این دوره از مسابقات نمایندگان 
ایران موفق به کســب 2 نشان طلا و یک برنز و ۴۶۸ امتیاز 
تیمی شــدند. البته تیم ایران در رده بندی مدالی در جایگاه 
هشتم مسابقات جهانی قرار گرفت. میرمصطفی جوادی در 
دســته ۸۹ کیلوگرم 2 مدال طلا و علی داودی نشــان برنز 
دوضرب دســته فوق سنگین را از آن خود کرد. هر چند که 
تیم ایران در دســته های غیر المپیکی دست خالی ریاض را 
ترک کرد اما 2 اتفاق مهم در این مسابقات رخ داد که به قول 
نواب نصیرشلال سرمربی تیم ملی می تواند راه موفقیت ایران 

در بزرگراه پاریس باشد.
قدرت نمایی میرمصطفی جوادی در حضور 2 غول چینی 
از مهمترین اتفاقات این دوره از مســابقات بود. جوادی در 
رقابت های دسته ۸۹ کیلوگرم هر چند که نتوانست عملکرد 
چشم گیری در حرکت یکضرب داشته باشد اما در دوضرب با 
مهار 2۱۵ کیلوگرم موفق به کسب نشان طلای این حرکت 
شــد. ملی پوش وزنه برداری ایران با مهــار این وزنه رکورد 
مجموع خود را به عدد ۳۸۴ کیلوگرم رســاند و مقتدرانه به 
عنوان قهرمانی رســید. در این دسته لی داین و تیان تائو از 

چین حضور داشتند که پائین تر از جوادی قرار گرفتند.
میرمصطفی جوادی ضمن کسب عنوان قهرمانی جهان، 
موفق شــد در جمع چهار نفر برتر دسته ۸۹ کیلوگرم برای 

حضور در المپیک پاریس قرار بگیرد.
دومین اتفاق مهم مسابقات وزنه برداری قهرمانی جهان 

به چالش کشیدن لاشا تالاخادزه توسط علی داودی، جوان 
اول وزنه بــرداری ایران بــود. داودی در رقابت های دوضرب 
دسته فوق سنگین با مهار وزنه 2۴۹ کیلوگرمی ضمن کسب 
نخستین نشان جهانی خود دررده سنی بزرگسالان، موفق 
شد تالاخادزه و سایر مدعیان این دسته را به چالش بکشد. 
داودی کــه اکنون به مدعی جــدی در رقابت های جهانی 
تبدیل شده در حرکت سوم دوضرب وزنه 2۵۵ کیلوگرم را 
بالای سربرد اما نتوانست آن را مهار کند. داودی در صورت 
مهار این وزنه می توانست بالاتر از تالاخادزه به نشان طلای 

دوضرب فوق سنگین جهان برسد.
قدرت نمایی دارنده نشــان نقره بازی های المپیک توکیو 
پیش چشم تالاخادزه، لالایان، گورمیناسیان و مارتروسیان 
موجب شد تا ورزش ایران به کسب نشان المپیک در رشته 
فوق ســنگین امیدوار شــود. او در صورت تقویت حرکت 
یک ضرب خود می تواند وزنه برداری ایران را برای حدود یک 
دهه بیمه کند و بار دیگر هیجان دســته فوق سنگین را به 
ورزش ایران بازگرداند. داودی که اکنون ســهمیه المپیکی 
خود را قطعی کرده بــرای رزرو بلیت پاریس باید به تایلند 
سفر کند تا در جام جهانی وزنه برداری به میدان برود. داودی 
با هر نتیجه ای در تایلند می تواند ســهمیه سوم وزنه برداری 
ایران را قطعی کند. پولادمردان کشورمان در دسته های ۸۹، 
۱۰2 و فوق ســنگین برای رسیدن به المپیک پاریس برنامه 

دارند.
داودی با مهار وزنه 2۴۹ کیلوگرم در ریاض نشــان داد 
میراث دار خوبی برای بزرگانی مانند حسین رضازاده دارنده 
2 مدال طلای المپیک، بهداد ســلیمی دارنده مدال طلای 
المپیک، سجاد انوشیروانی دارنده نشان نقره المپیک است. 
افتخارات این ســه پولادمرد در کنار مدال هایی که ســعید 

علی حسینی، بهادر مولایی و علیرضا یوسفی در فوق سنگین 
در رده های مختلف سنی کســب کردند ایران را به یکی از 
مدعیان همیشگی این دســته تبدیل کرده و حتی رکورد 
2۶۳ کیلوگرمی رضازاده در مســابقات جهانی تا ۱۵ سال 
به نام ایران بود که در ســال 2۰۱۹ توســط لاشا تالاخادزه 
شکسته شد. رکورد یک ضرب المپیک نیز با 2۱۶ کیلوگرم 
در اختیار بهداد ســلیمی بود که تالاخادزه سال 2۰2۱ در 

توکیو آن را به نام خود کرد.
اهمیت وزنه 2۴۹ کیلوگرمــی داودی برای ورزش ایران 
زمانی دوبرابر خواهد شــد که لاشــا تالاخادزه در مسابقات 
جهانی کلمبیا و ریاض نشانی از همان هرکول شکست ناپذیر 
نداشت و تنها به پشتوانه حرکت یک ضرب توانست بر سکوی 
قهرمانی جهان تکیه بزند. تالاخادزه که در سال 2۰2۱ موفق 
به مهار 2۶۷ کیلوگرم در دوضرب شــده بود در مســابقات 
جهانــی 2۰2۳ ریــاض 2۵۳ کیلوگرم را مهــار و حتی در 
حرکت سوم مغلوب وزنه 2۶۰ کیلوگرمی شد و این موضوع 
نشــان داد که وی از لحاظ بدنی در شــرایط سختی است 
و مصدومیت دارد. شــاید تالاخادزه به دنبال هتریک طلای 
المپیک باشــد اما با توجه به شــرایط بدنی و سن این غول 
گرجستانی احتمال بازنشستگی وی در پایان تابستان سال 

2۰2۴ بسیار زیاد است.
البتــه تنها داودی مهره ایران در دســته فوق ســنگین 
نیست بلکه در این دسته اکنون مدعیانی مانند آیت شریفی 
و عیلرضا یوســفی حضور دارند. یوسفی قهرمان نوجوانان و 
جوانان جهان اســت و مدال طلای المپیک جوانان در سال 
2۰۱۸ را کســب کرده اســت. همچنین در رده های سنی 
جوانان علیرضا اســفندیاری یک مدعی به شمار می رود و 
طاها نعمتی مقدم نیز در رده سنی نوجوانان بی رقیب است.

سایه هرکول ایرانی بر رکوردهای تالاخادزه 

 مصدومیــت متعدد بازیکنان خارجی موجب شــده تا 
پرسپولیسی ها از جذب بازیکن خارجی هراس داشته باشند 
اما آمار نشان می دهد خرید جدید پرسپولیس با مصدومیت 
سروکاری ندارد. به گزارش ایرنا، تیم فوتبال پرسپولیس در 
ساعات پایانی فرصت ویرایش فهرست آسیایی خود توانستند 
نبیل باهویی مهاجم مراکشــی سوئدی را به خدمت بگیرند 
تا بلکه این بازیکن بتواند باری از روی دوش خط حمله گل 

نزن پرسپولیس بردارند.
سرخپوشان در شرایطی این بازیکن را به خدمت گرفتند 
که از تابســتان تا کنون بیش از ۵۰ بازیکن توسط کادرفنی 
پرسپولیس مورد توجه قرار گرفتند و حتی فیلیپه کایسدو 
ستاره ســابق لاتزیو و اینتر هم در آستانه عقد قرارداد هم 
رفت اما این توافق در روز پایانی نقل و انتقالات وتو شــد تا 

باشگاه تنها طی چند ساعت جذب باهویی را نهایی کند.
آنطــور هم که از شــواهد و قرائن پیداســت جذب این 

بازیکن بــدون نظر کادرفنی بوده و یحیی گل محمدی او را 
نمی خواســت هر چند هنوز اظهار نظر رسمی در این باره 

صورت نگرفته است.
آمار گلزنی، اســتایل بدنی و ســبک بــازی او به نحوی 
اســت که باهویی را به گزینه کاملا متفاوتی نسبت به سایر 
مهاجمانی که یحیی مد نظر داشــت، تبدیل کرده اســت. 
شایط بدنی باهویی به نحوی است که نمی توان روی کارایی 
که یحیی گل محمدی از یک مهاجم انتظار دارد، حســاب 

کرد.
یکی از معظلات پرســپولیس در جذب بازیکن خارجی 
مصدومیت بوده اســت. برای مثال شــیخ دیاباته که بیشتر 
دوران حضورش در پرسپولیس به کلینیک رفت تا به تمرین 
بیاید. با این حال باهویی در چند وقت اخیر دچار مصدومیت 
نشده و از این نظر شرایط خوبی دارد و شاید تنها نکته مثبت 

او این موضوع بوده است.

یحیی باهویی را نمی خواست

هــم مورایس و هــم رامیــن رضائیان در 
مصاحبه هــای خود پس از پایان مســابقه به 
عدم تمرکز تیمی و اتفاقــات هفته های اخیر 

پرداختند.
به گزارش »ورزش ســه«، هنوز لیگ برتر 
شروع نشده بود که خبرهای بد برای سپاهان 
شروع شد. یک روز مانده به دیدار برابر تراکتور 
منصور قنبرزاده اعلام کرد دو بازیکن سپاهان 

که بعدا مشــخص شد عیسی آل کثیر و برایان 
دابو هستند، اجازه بازی ندارند و به همین دلیل 
این دو نه تنها در ۴ مسابقه ابتدایی لیگ برتر 
که در اولین دیدار آسیایی سپاهان هم حسرت 
بازی کردن با پیراهن طلایی ســپاهان به دل 

خودشان و هواداران این تیم ماند.
بــا این حــال مورایس توانســت بــا این 
محدودیــت کنار بیایــد و ســپاهان با وجود 

مشــکلاتی نظیر مصدومیت هم توانست در ۴ 
بازی ابتدایی به برتری دست پیدا کند  با اقتدار 
صدر جــدول را در اختیار بگیــرد، اما طوفان 

سهمگین تری در راه بود ...
پس از پایان هفته چهــارم بود که پرونده 
شکایت چهار باشگاه اســتقلال، پرسپولیس، 
تراکتور و پیکان در کمیته انضباطی باز شــد 
و این کمیته پس از تشــکیل جلســه با صادر 
کردن حکمی بی سابقه ۴ امتیاز از سپاهان کم 
کرد تا به رده ســوم برود و ۴۰ میلیارد تومان 
هم مدیران باشگاه را با جریمه مالی روبرو کرد.
اما سومین رای کمیته انضباطی که سپاهان 
را با اوضاعی آشفته، سردرگم و بلاتکلیف آماده 
مصاف هفته اول آسیایی و بازی با نیروی هوایی 
می کرد، جایی بــود که آنها ۶ بازیکن این تیم 
)رضا شکاری، رضا اسدی، پیام نیازمند، احسان 
پهلــوان، کاوه رضایی و هادی محمدی( را نیز 
تا اصلاح قراردادهایشان از حضور در بازی های 

سپاهان منع کردند.

تا شب قبل از بازی هم مورایس نمی دانست 
که علاوه بر عیســی و دابو آیا حق استفاده از 
این ۶ بازیکن را دارد یاخیر و در حالی که اهالی 
فوتبال نیز تا پیش از اعلام ترکیب درباره این 
موضوع خبر جدیدی نداشــتند، سرانجام در 
کنفرانس خبری مورایس از فدراســیون تشکر 
کرد و از نامه ای حرف زد که فدراسیون پیش از 
این مسابقه برای حل مشکل سپاهان به باشگاه 

اصفهانی ارسال کرده است.
بــا این حــال ترکش های ایــن اتفاقات با 
ذهن های بازیکنان سپاهان برخورد کرده بود. 
آنها در جریان مســابقه با چیزی که از آنها در 
۴ هفته ابتدایی لیگ برتر دیدیم، فاصله زیادی 
داشــتند. دیگر نه از آن نفوذهای سهمگین و 
زهردار رامین و میلاد خبری بود و نه مدافعان 
تیم می توانستند با فرصت طلبی فضای پشت 
مدافعین حریف را شناســایی کنند. البته که 
محمــد کریمی و محمد قربانــی و همینطور 
دانشــگر کار خودشــان را کردند، اما آنها هم 

خود واقعی شان نبودند. حسین نژاد هم اثری از 
آن هافبک خلاق چند روز پیش در نمایشش 
دیده نشــد. بدتر از همه اما جایی بود که پیام 
نیازمند قرار داشت. نیازمند طی دوران حضور 
بلندمدت در سپاهان حتی یک اشتباه فاحش 
هم نداشته که اهالی فوتبال به خاطر بیاورند، 
اما به شــکلی غیرمنتظره و تعجب برانگیز در 
دقیقه ۷2 خروجی ناقص داشت و موقعیتی را 
به تیم نیروی هوایی داد که نزدیک بود منجر 
به گل شــود. انتظار نمی رفت که سپاهان در 
عراق کار خیلی سختی داشته باشد، اما آنها با 
شرایط مناسبی راهی این کشور نشده بودند، تا 
بــا خیال راحت و یک نمایش روان ۳ امتیاز را 

بگیرند و برگردند.
البتــه که معضــل بزرگ عیســی و دابو و 
همینطور ۶ بازیکن سپاهان همچنان لاینحل 
مانده و باید دید مدیران باشگاه چه راهی برای 
فرار از بحران و بازگرداندن تیم به مسیر درست 

خواهند داشت.

در سپاهان هیچ کس تمرکز نداشت

سنگین وزن تیم ملی کشتی ایران یزدانی، 
ســعدالله یف و اســتفن کری را الگوهای خود 
نامیــد و عنوان کرد: از الان تــا المپیک تمام 

ثانیه هایم را فدا می کنم.
به گزارش ایسنا، وقتی دستان امیرحسین 
زارع پس از کســب عنوان قهرمانی وزن ۱2۵ 
کیلوگرم کشتی آزاد مردان در مسابقات جهانی 
کشتی 2۰2۳ در بلگراد بالا رفت، سر و صدای 

تماشاگران کر کننده بود. 
در کنــار تماشــاگران ایرانی، تماشــاگران 
آمریکایــی نیز به تشــویق این کشــتی گیر 
پرداختنــد و کار او را ســتودند. ایــن احترام 
هــواداران ایرانی و آمریکایی در کشــتی چیز 

جدیدی نیست.
به عنوان دو کشور برجسته در این ورزش، 
کشــتی گیران ایرانی و آمریکا مرتباً در فینال 
رویدادهــای مهم این رشــته بــه مصاف هم 
می روند و در طول سال ها به خوبی یکدیگر را 
می شناسند. از چهار مسابقه مدال طلا در شب 
اول، سه فینال را کشتی گیران آمریکایی برنده 
شدند در حالی که ایران یک قهرمانی و دو نقره 
به دســت آورد و در واقع امیرحسین زارع در 

سنگین وزن به مدال طلا رسید.
امیرحسین زارع در گفت وگوی اختصاصی با 
سایت المپیک اظهار کرد: در تک تک لحظات 
احساس کردم مردم با من هستند. آنها واقعاً به 
مــن انرژی زیادی دادند. ورزش چیزی فراتر از 
سیاست است و این دو چیز از هم جدا هستند. 
اگر یک ورزشــکار کارش را خوب انجام دهد، 
مهم نیســت اهل کجاســت، هواداران توجه 
و قدردانی خود را نســبت به ورزشــکار نشان 
خواهنــد داد. دقایقی قبل از اینکه زارع طلای 
وزن ۱2۵ کیلوگرم را کسب کند، دیوید تیلور 
آمریکایی از عنــوان قهرمانی خود در وزن ۸۶ 
کیلوگرم جهان مقابل حســن یزدانی اسطوره 

ایرانی و قهرمان المپیک 2۰۱۶ ریو دفاع کرد.
این دو در پنج ســال گذشــته در چندین 
فینــال قهرمانی المپیک و جهــان با یکدیگر 
رقابت کرده اند که باعث شده خیلی از ایرانی ها 

به طرفداران تیلور اضافه شوند.
تیلور پس از پیروزی خود به سایت المپیک 
گفت: کشتی منحصر به فرد و یک زبان مشترک 
است. هواداران و ورزشکاران می دانند که انجام 
این ورزش چقدر طول می کشد، سخت است و 
چیزی است که همه ما می دانیم. رقابت من با 
یزدانــی مردم را دور هم جمع می کند و آنها از 

من استقبال می کنند.
چرا کشتی در ایران اینقدر

اهمیت دارد؟
درخشش زارع روی تشک مهم بود چرا که 
این رشته ورزشی جایگاه ویژه ای در قلب مردم 

ایران دارد.
این ورزشکار 22 ســاله که در بزرگترین و 
دلهره آورترین دسته وزنی رقابت می کند، جایی 
که ورزشــکاران معمولاً در اواخر 2۰ ســالگی 
تا اوایل ۳۰ ســالگی به اوج خود می رســند، با 
دو مدال جهانی و یک برنز المپیک درخشش 

خوبی داشته است.
کشتی گیر مازندرانی تبار ادامه داد: کشتی 
ورزش ملی ماســت و مردم واقعا آن را دوست 

دارند. کشــتی یکی از سخت ترین ورزش های 
دنیاست و اگر بتوانید این شدت را روی تشک 
تحمل کنید، در زندگی مشکلی نخواهید داشت. 
برای مردم مهم نیست که چقدر مشکلات در 
زندگی خود دارند، وقتی کشتی شروع می شود، 
آنها همه مشکلات را فراموش می کنند. بنابراین 
مــا وظیفه داریم به آنها الهام دهیم و هر کاری 
که ممکن است برای خوشحال کردن آنها انجام 

دهیم.
راز موفقیت زارع

زارع در ســال 2۰2۱ با اولین عنوان جهانی 
خود وارد صحنه سنگین وزن بزرگسالان شد.

از آن زمان، او یکی از جذاب ترین چهره های 
ســنگین وزن در کنــار طاهــا آکگل و گنــو 

پتریاشویلی بوده است. او در پاسخ به این سوال 
که چگونه اینطور خونسرد است، گفت:  انضباط 
برای من مهم ترین چیز اســت. من خودم را با 
رقبای خود یا سایر ورزشکاران هم سن و سالم 
مقایسه نمی کنم. در 22 سالگی، فداکاری های 

زیادی کردم تا به اینجا برسم.
از حســن یزدانی و عبدالرشــید ســعدالله 
یف، برخی چهره ها در UFC و اســتفن کری 
بسکتبالیست ایالات متحده الگوبرداری می کنم.

زارع در مــورد کری گفــت: کری نیز برای 
نظــم و انضباط اهمیت زیادی قائل اســت. او 
همیشه تحت فشار عملکرد فوق العاده ای دارد 
و می تواند این موقعیت های ســخت را کنترل 
کند. این مهارتی است که در ورزش ما حیاتی 

اســت و من درباره او بســیار مطالعه کرده ام. 
امیرحســین  زارع برای دســتیابی به طلای 
المپیک پاریس 2۰2۴ هر لحظه را حاضر است 
فدا کند. زارع اگر بخواهد کلکسیون مدال های 
خود را در سال آینده با کسب طلا در بازی های 
المپیک 2۰2۴ پاریس تکمیل کند، باید از تمام 
تجربیات خود تا به امروز استفاده کند. در توکیو 
2۰2۰، او در نیمه نهایی با نتیجه ۶-۳ مغلوب 
پتریاشویلی شد و ســپس برنز گرفت. به این 
ترتیب، او می داند که کار پیش رو چقدر دشوار 
خواهد بود. زارع گفت: بالاترین آرزوی من و هر 
ورزشکاری کسب مدال طلا در المپیک است. 
من برای رسیدن به این رویا از الان تا آن زمان 

تمام لحظه های زندگی ام را فدا خواهم کرد.

امیرحسین زارع: 

یزدانی و استفن کری الگویم هستند


